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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T Tom § 61 
Mats Gerdau X  Petter Larsson T  
Cathrin Bergenstråhle X  Danuta Knapp T  
Linda Norberg X  Anders Bruhn T  
Ingegerd Thorngren X  Christer Lydig T  
Tobias Nässén X Tom § 66 Henrik Barck -  
Ylva Sandström X From § 54 Helene Skantze T  
Mikael Sandström X From § 62 Magnus Plathin-Sturaeus T  
Lotta Riedel X  From § 54 Johan Hiller T  
Annika Jung  X From § 51 Anders Markow T From § 67 
Magnus Bergman -  Linda Ohlson T From §72 
Eva Närvä Eickenrodt X  Gun Lingberth N From § 54 
Lars Berglund -  Monika Segerman -  
Peter Zethreus -  Dominique Faymonville -  
Magnus Wakander X  Eivor Örenmark N  
Nicole Bistoletti -     
Vilma Mori Aguilar X Tom § 71    
Lars Stenholm -     
Gunilla Elmberg X     
Börje Wessman X     
Ann Hafström -     
Eric Lindahl X     
Anna Trygg X  From § 54    
Richard Wendt X     
Susann Markow X     
Pernilla Hsu X     
Mikael Östlund -     
Lennart Bergh X     
Margareta Hjelmstad X From § 51    
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Folkpartiet liberalerna (FP)  
Stefan Saläng  X  Mohammad Noori -  
Gunilla Grudevall-Steen X  Gertrud Lindgren T  
Monica Brohede Tellström   -  Sten Grack N  
Anne Skoogh X  Bjarne Hanson -  
Mats Granath X     
Kurt Björkholm X From § 54    
Anna-Karin Boréus X     
Centerpartiet (C) 
Leif Holmberg -  Mia Wallgren -  
Hans Peters X  Ingmar Sahlgren T From § 51 
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson X  Anna-Lena S Helgesson T  
Anders Tiger -  Birgitta Husén N  
Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 
Gunnel Nyman Gräff  X  Anders Nilsson -  
Josef Tekle -  CarlMagnus Grenninger -  
Zakia Mirza X  Birgitta Norström T  
Mattias Qvarsell -  Mohamed Ghrissi -  
Kaj Nyman X  Suzanne Weigl T  
Emil Claesson -  Daniel Costa T Tom § 71 
Tuija Meisaari-Polsa X     
Frida Nordström -     
Lena Rönnerstam X     
Pia Ellström X     
Erik Svanfeldt X     
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X  Magnus Söderström -  
Brita Ström X   Elisabeth Karlsson N Tom § 53  
Gudrun Hubendick -  Roland von Malmborg -  
Per Chrisander X     
Kerstin Nöre Söderbaum X  §§ 51-59    
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Staffan Waerndt N  
Mikael Carlsson X  Rahim Jafari N  
Johan Kjellman X     
Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson -  Lars Örback T  
Agneta Johansson -  Camilla Carlberg T  
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§ 48 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Eric Lindahl och Tuija Meisaari-Polsa att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 25 mars 2014 klockan 16.30 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2014/281-439 

Enkel fråga om Skuruparken  
Enkel fråga den 17 mars 2014 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att den enkla frågan får ställas och noterar att den besvaras 
vid senare tillfälle. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2013/607-026 

Arbetsmiljön i skolköken 
Interpellation den 14 oktober 2013 av G Nyman Gräff och C-M Grenninger (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 44 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 december 2013 § 279 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 11 november 2013 § 263 
Ärendet bordlades. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Idag har vi fått ta del av maktens arrogans i Nacka. Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau orkar inte ens kliva upp i talarstolen för besvara Socialdemokraternas 
interpellationer om arbetsmiljön och de hygieniska förhållandena i skolköken.  
När jag meddelar att jag tänker skriva en protokollsanteckning om detta skriker Mats 
Gerdau att det räcker med de tre skriftliga sidorna (som f.ö. är två). Fegt och mycket trist 
uppförande av moderaternas högsta företrädare.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Kommunen har inte gjort någon kalkyl på vad det bristande underhållet kostar i ökade 
driftskostnader. Det är relativt ofta det händer att man vid ett investeringsbehov inte ser till 
vad som är bäst för kommunen totalt utan bara till vad som blir billigast för den egna 
verksamheten. Vi i Miljöpartiet har påtalat detta tidigare och även fört fram det skriftligt via 
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ett politikerinitiativ. Det är ingen som vill ha det så här utan det är ett feltänk i kommunens 
investeringsmodell. Investeringar som för kommunen kan påvisas vara ekonomiskt 
lönsamma bör lyftas ur den vanliga investeringsbudgeten och beslutas om separat. Idag 
riskerar ekonomiskt lönsamma investeringar att inte blir av om de hamnar i konflikt mellan 
två av kommunens olika verksamheter. När kostnaden landar på en enhet och 
intäkten/nyttan på en annan, kan ett snävt ekonomiskt revirtänkande stoppa investeringen 
och på så sett driva upp kommunens totala kostnader. Kommunen bör ändra sin 
investeringsmodell så att den grundar sig på en mer verksamhetsövergripande analysmodell 
som alltid ser till kommunens bästa.” 
 
- - - - - 
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§ 51 Dnr KFKS 2013/6008-442 

De hygieniska förhållandena i köken i kommunens skolor 
Interpellation den 14 oktober 2013 av Gunnel Nyman Gräff, Kaj Nyman och Mattias 
Qvarsell (S) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014  
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 december 2013 § 280 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 11 november 2013 § 264 
Ärendet bordlades. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Idag har vi fått ta del av maktens arrogans i Nacka. Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau orkar inte ens kliva upp i talarstolen för besvara Socialdemokraternas 
interpellationer om arbetsmiljön och de hygieniska förhållandena i skolköken.  
När jag meddelar att jag tänker skriva en protokollsanteckning om detta skriker Mats 
Gerdau att det räcker med de tre skriftliga sidorna (som f.ö. är två). Fegt och mycket trist 
uppförande av moderaternas högsta företrädare.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Kommunen har inte gjort någon kalkyl på vad det bristande underhållet kostar i ökade 
driftskostnader. Det är relativt ofta det händer att man vid ett investeringsbehov inte ser till 
vad som är bäst för kommunen totalt utan bara till vad som blir billigast för den egna 
verksamheten. Vi i Miljöpartiet har påtalat detta tidigare och även fört fram det skriftligt via 
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ett politikerinitiativ. Det är ingen som vill ha det så här utan det är ett feltänk i kommunens 
investeringsmodell. Investeringar som för kommunen kan påvisas vara ekonomiskt 
lönsamma bör lyftas ur den vanliga investeringsbudgeten och beslutas om separat. Idag 
riskerar ekonomiskt lönsamma investeringar att inte blir av om de hamnar i konflikt mellan 
två av kommunens olika verksamheter. När kostnaden landar på en enhet och 
intäkten/nyttan på en annan, kan ett snävt ekonomiskt revirtänkande stoppa investeringen 
och på så sett driva upp kommunens totala kostnader. Kommunen bör ändra sin 
investeringsmodell så att den grundar sig på en mer verksamhetsövergripande analysmodell 
som alltid ser till kommunens bästa.” 
 
- - - - - 
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§ 52 Dnr KFKS 2013/666-209 

Hamnprojektet 
Interpellation den 11 november 2013 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 45 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 december 2013 § 281 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 53 Dnr KFKS 2013/824-81 

Tjejverkstans verksamhet 
Interpellation den 16 december 2013 av Camilla Carlberg (V) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 46 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 54 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (S) för tiden intill utgången av 
2014 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 11 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 december 2013 § 299 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ledamot (S) till förbundsdirektionen för 
Södertörns brandförsvarsförbund för tiden intill 
utgången av 2014 
 

Beslut 
Som ledamot väljs Tuija Meisaari-Polsa. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 16 december 2013 § 286 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 56 Dnr KFKS 2013/669-628 

Upphävande av kundvalssystem för karriärvägledning 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kundval för karriärvägledning upphör att gälla från och 
med den 1 januari 2015. 
 

Ärendet 
Efter att tre gånger ha utvärderat karriärvägledningscheckens inverkan på skolornas arbete 
med karriärutveckling har utbildningsnämnden nu föreslagit kommunfullmäktige att 
kundvalssystemet ska upphöra den 1 januari 2015. Arbets- och företagsnämnden har gjort 
samma bedömning. Kommunfullmäktige har därför beslutat att upphäva kundvalssystemet 
för karriärvägledning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 37 
Kommunstyrelsen den 16 december 2013 § 276 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 november 2013 
Utbildningsnämnden den 6 november 2013 § 58 
Arbets- och företagsnämnden den 11 december 2013 § 49 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 4 december 2013 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 37 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 16 december 2013 § 276 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att kundval för karriärvägledning upphör 
att gälla från och med den 1 januari 2015. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 11 december 2013 § 49 
Arbets- och företagsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige kundvalssystem för 
karriärvägledning för elever i vuxenutbildningen samt ungdomar upp till 20 år som varken 
studerar eller arbetar upphör att gälla från 1 januari 2015. 

Beslut i utbildningsnämnden den 6 november 2013 § 58 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att check för karriärvägledning upphör 
att gälla fr.o.m. den 1 januari 2015. 
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Ylva Sandström, 
Camilla Carlberg, Linda Norberg, Sidney Holm, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har under hela införandes och när den förändrats varit kritiska till 
Karriärvägledningschecken och yrkat avslag på införandet. Kritiken har vi byggt på infor-
mation och synpunkter efter kontakt och träff med flera av skolans studie och yrkesväg-
ledare. Vägledning inför kommande och pågående studier ska finnas som en självklar - och 
naturlig! - del i skolan, framför allt i högstadiet och gymnasiet. Det går inte att rycka ut en 
bit av detta som då skulle skötas av en annan vald ’vägledare’. Sen har det också i det 
praktiska visat sig att Karriärvägledningscheck inte efterfrågats heller av eleverna trots ivrig 
’marknadsföring’ av kommunen. Vi är därför glada att majoriteten den här gången har 
utvärderat hur det verkligen fungerar (eller snarare inte fungerar) och nu tagit beslutet att 
avveckla den.” 
 
Camilla Carlberg lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet noterar med tillfredsställelse att den moderatledda majoriteten i Nacka nu 
väljer att avskaffa ett kundval. Redan när beslutet om kundval för ”karriärvägledning” togs 
så var vi emot det. Vi påpekade då, och har framfört vid ett flertal tillfällen sedan dess, att 
med kundvalet så kan helt enkelt inte kommunen uppfylla sitt lagstadgade uppdrag. Att nu 
majoriteten väljer att avskaffa kundvalet ser vi som ett tillnyktrande och som ett 
erkännande att Vänsterpartiet haft rätt i sin kritik.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Vi i Miljöpartiet ställde oss redan från starten kritiska till konceptet med 
karriärvägledningscheck och kundval i högstadiet och gymnasiet, trots detta var vi 
tillmötesgående när det gällde att testa karriärvägledningschecken som koncept. Vi var 
tydliga med att försöket med en karriärvägledningscheck skulle utvärderas på ett 
systematiskt och kvalitativt sätt och att vi inte skulle förutsätta att försöket skulle slå väl ut. 
Nu har vi fått ett underlag som visar att karriärvägledningschecken inte slagit väl ut och då 
är det också rimligt att försöket med karriärvägledningschecken avvecklas. 
- - - - -  
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§ 57 Dnr KFKS 2013/286-040 

Exploateringsredovisning T3 2013 - beslut om ny budget 
för 25 stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och öka den totala 
investeringsbudgeten med 39,7 mkr enligt redovisade revideringar. 
 

Ärendet 
Exploateringsverksamheten omfattar 158 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 
att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. I år väntas ca 
17 projekt avslutas. Senaste budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 2 för år 
2013. Sammantaget för projektportföljen sker en budgetändring så att nettokostnaden ökar 
med 39,7 mkr. Den största budgetförändringen berör Älgö med en nettoförändring på -
16,4 mkr. Färdigställandet av programmet för Centrala Nacka kräver ytterligare 5,3 mkr 
och samordningsprojektet för Västra Sicklaön, kallat Nacka Stad, budgeteras till 6,6 mkr för 
upparbetat och för arbete 2014. Projekten studentbostäder Alphyddan, studentbostäder 
Ektorp och förnyelseområdet Fågelstigen är nu möjliga att budgetera och de beräknas ge 
ett underskott på -6,8 mkr, -4,5 mkr resp -6,1 mkr. Av redovisningsmässiga skäl sker 
förändringar mellan projekten: trafikplats Hedvigslund, Ältadalen och Ältabergs 
verksamhetsområde. Den totala nettokostnadsökningen för hela projektportföljen är drygt 
39,7 mkr. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 41 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 2 februari 2014, rev 11 februari 2014 
Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 
Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 
Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
Bilaga 4, Projektlista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars2014 § 41 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa exploateringsbudgeten och 
öka den totala investeringsbudgeten med 39,7 mkr enligt redovisade revideringar. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Stefan Saläng yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med undantag för projektet 
Morningside marina, som han yrkade skulle utgå som projekt. 
 
Hans Peters yrkade med instämmande av Sidney Holm och Kerstin Nöre Söderbaum, 
bifall till kommunstyrelsens förslag med undantag för projekten Morningside marina och 
Österleden, som han yrkade skulle utgå som projekt. 
 
Christina Ståldal yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med undantag för projekten 
Kvarnholmsbron och Morningside marina, som hon yrkade skulle utgå som projekt. 
Kerstin Nöre Söderbaum instämde i att Kvarnholmsbron skulle utgå som projekt 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige tog först ställning till förslagen avseende samtliga projekt utom 
Morningside marina, Österleden och Kvarnholmsbron och biföll därvid Mats Gerdaus 
yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Stefan Salängs yrkande om 
projektet Morningside marina och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Mats Gerdaus yrkande och 
18 röster för Stefan Salängs yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet 
med Mats Gerdaus yrkande. En ledamot avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 1 

 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Hans Peters yrkande om 
projektet Österleden och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 48 röster för Mats Gerdaus yrkande och 8 röster 
för Hans Peters yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande Tre ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 2 

Med bifall till Mats Gerdaus yrkande om projektet Kvarnholmsbron avslog 
kommunfullmäktige Christina Ståldals yrkande om detsamma. 
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Reservationer 
Kerstin Nöre Söderbaum reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Det finns anledning fästa uppmärksamhet på två pågående projekt 
Kvarnholmsförbindelsen och Älgö. Både projekten är en påfrestning på kommunens 
ekonomi och medför allt högre skuldsättning ekonomiskt och ekologiskt. Dessutom ökar 
också segregationen i kommunen.    
 
Den totala kostnaden för Kvarnholmsförbindelsen beräknas nu till 353 mkr. Exploatörens 
andel är 165 mkr. Nettokostnaden för kommunen beräknas bli 188 mkr och uppåt. För 
Älgö gäller att etapp tre återstår och beräknas bli klar i slutet av 2014. Kostnaden för 
kommuninvånarna uppgår fn till 199 mkr. Till det kommer att fastighetsägarna drabbas av 
mycket höga gatukostnader och dessutom ökade VA-kostnader, över vilka de inte kan 
styra. 
 
Revisorerna har under flera år konstaterat att Nacka kommun brister i upphandlingar, 
kostnadskontroll mm. Nacka kommun har nu en låneskuld högre än någonsin tidigare och 
ännu inte lyckats med kostnadsstyrningen. Nacka stadshus medförde betydande 
överskridanden på flera hundra miljoner. Projekt Älgö är inte klart och här rinner 
miljonerna iväg. Avtal angående Kvarnholmsförbindelsen är förmånligt för exploatören 
och kostar medborgarna hundratals miljoner.  Byggandet av Kvarnholmsförbindelsen sker i 
skyddsvärd urskog i Ryssbergen.  Här fälls nu månghundraåriga träd och sprängs djupa sår i 
berg, som aldrig kan återställas. Kvarnholmsförbindelsen medför ytterligare biltrafik. Den 
tystnad som tidigare kunde upplevas i Ryssbergen och i storstadens närhet är borta. Det 
som byggs på Kvarnholmen är bostadsrätter, vilket ökar segregationen i Nacka.  
 
Alliansen i Nacka kommun har under många år talat och skrivit om hållbar 
samhällsutveckling men agerat tvärtom.  Senast skriver man i budget inför 2014 att man ska 
”läka sår” i Nacka, samtidigt som man åstadkommer djupa sår och enorm förödelse i 
skyddsvärd urskog i Ryssbergen.  
 
Alliansen i Nacka kommun kan sägas vara extrema vad gäller exploatering, privatisering 
och märkliga avtal, som alltför ofta leder till kostnadsökningar, samtidigt som man 
exploaterar/exploaterat oersättlig urskog och spränger/sprängt berg på Älgö och i 
Ryssbergen och ökar på miljöskulden.” 
 
Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
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”Nacka är en attraktiv, och därmed starkt växande, kommun. Antalet stadsbyggnadsprojekt 
är 158 st och syftar till att ge förutsättningar för fler bostäder, arbetsplatser och 
verksamhetslokaler samt att förbättra framkomlighet och miljö. Den totala projektramen är 
2 792 Mkr, en ökning med 40 Mkr (1,4%) sedan förra redovisningen. 7 projekt blir billigare 
och 17 projekt tillkommer/blir dyrare. Bland nya projekt finns bl a studentbostäder i 
Alphyddan och Ektorp och de projekt som blivit dyrare är framför allt några 
förnyelseområden där planeringen startade för 10-20 år sedan och genomförandet nu 
pågår.  
  
Socialdemokraternas påstående att det är oordning i kommunens ekonomi stämmer inte, 
utan visar möjligen bara att de själva inte fullt ut förstår hur exploateringsekonomi 
fungerar. Exploateringsprojekt kan inte vara statiska, utan måste få förändras. Det är rimligt 
att man inte kan ha en fullständig bild över kostnader och intäkter i tillkommande projekt 
innan förstudier är gjorda och innan detaljplanen är klar, vilket t ex är fallet med 
studentbostäderna. Det viktiga är att kommunfullmäktige kontinuerligt får ta ställning till 
nya projekt och eventuella förändringar samt att berörda nämnder ger startbesked när 
projekten kommit så långt att de övergår från planering till genomförande. Så sker idag 
också. Däremot kan redovisningen för fullmäktige alltid förbättras så att informationen blir 
både fullödig, detaljerad och översiktlig.  
  
Nackalistan föreslår att projektet Kvarnholmsförbindelsen ska utgå. Det är ett 
häpnadsväckande oseriöst förslag, eftersom projektet nu genomförs sedan ett år tillbaka. 
Kontrakt är tecknade, bron är beställd och tunneln grävs. Nackalistans förslag att avbryta 
projektet vore ekonomiskt rent ansvarslöst.  
  
Vi vill också lyfta fram behovet av Österleden och signalera att det är angeläget att det 
projektet avancerar. Staten, regionen och Nacka har gemensamt tagit stort ansvar för att 
förbättra framkomligheten i vår del av regionen – avtal om tunnelbanan, förlängning av 
Tvärbanan till Sickla, upprustning av Saltsjöbanan, ny Skurubro är viktiga sådana delar. Det 
vi saknar är en östlig förbindelse som bättre binder ihop norra och södra delarna av länet.” 
  
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Exploateringsredovisningen grundar sig på den av Alliansen beslutade budgeten som 
Miljöpartiet inte ställt sig bakom. I Miljöpartiets budgetförslag som avslogs var det flera 
stora exploateringar som inte fanns med och där vi i olika sammanhang har yrkat avslag av 
ekologiska, ekonomiska och sociala hållbarhetsskäl. Två av dessa, Österleden (9130) och 
Morningside Marina i nuvarande utformning (9535) vill Miljöpartiet helt ska utgå.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Morningside är ett av de redovisade projekten i exploateringsredovisningen. 
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Många av de närmsta grannarna till Morningside, längs Saltsjöbadsvägen, är tydligt positiva 
till den föreslagna utbyggnaden på marinans område. Det har varit ett viktigt skäl för vårt 
beslut att stödja utbyggnaden. 

Dessutom finns det flera andra skäl. Vi har under den mycket grundliga process som 
föregick beslutet i MSN att gå vidare med utbyggnadsplanerna, inte uppfattat några starka 
skäl att avbryta processen. För oss är skälen i sak följande för en utbyggnad på 
Morningside: 

a. Privata avloppslösningar är inte acceptabla på sikt i ett så centralt läge. Här erbjuds 
en finansierad utbyggnad vid en tidpunkt när många andra byggprojekt ligger före 
denna i och för sig angelägna avloppsutbyggnad. Utan detta projekt skulle det dröjt 
mycket länge innan fastigheterna i Sågtorp och längs Saltsjöbadsvägen hade kunnat 
erbjudas kommunalt avlopp. 

b. Ett antal trafikolyckor och incidenter med skador och även dödsfall som följd, har 
inträffat just på den vägsträcka som nu kommer att byggas om. Saltsjöbadsvägen fram 
till Strandpromenaden bör i samband med dessa planer byggas om på så sätt att för hög 
hastighet genom området omöjliggörs. Det har invänts att stridsvagnshindret 
omöjliggör goda trafiklösningar, för att vägen helt enkelt är för smal. Men på andra 
ställen i Saltsjö Duvnäs, till exempel på Hägervägen, har man gjort en midja på vägen 
som omöjliggör möte, just för att tvinga bilisterna till eftertänksam och försiktig körstil. 
Det finns fler metoder att hålla ner hastigheten som kan tillämpas här i syfte att skapa 
en trafiksäker vägsträcka. 

c. Cykelbana anläggs. Om Saltsjöbadsvägen byggs om enligt förra punkten finns det 
plats för både gång- och cykelväg. 

d. Att SL skulle vara kritiskt var väntat. SL vill inte ha någon verksamhet som hindrar 
dem från att bullra. Skulle vi ta hänsyn till den synpunkten, så skulle bebyggelse bli 
omöjlig på stora områden runt Saltsjöbanan, inte minst runt stationerna, där SL självt 
har föreslagit byggprojekt. Reducering av buller måste kommunen ändå arbeta hårt 
med. Det här projektet erbjuder ett marginellt, men ändå ett visst, bullerskydd utan 
kostnad för kommunen. Dessutom gäller bullerproblemen inte de hus som planeras på 
marinan, de kommer att byggas så att bullerproblemen klaras, problemet gäller husen 
på andra sidan vattnet. Exploateringen av marinan försämrar inte bullersituationen för 
dem, snarare tvärtom. 

e. All maritim verksamhet på området fortsätter, utom verkstaden. Den skulle kunna 
flytta till FMC. Båtplatsernas antal blir oförändrat. Även en uppdragningsramp för 
båtar avser exploatören att bygga. 

f. Utbyggnaden av Morningside blir inte prejudicerande. Varje ny ansökan från andra 
som önskar bygga på marinor, måste prövas var för sig. 

g. Strandskyddet är redan upphävt. Stranden blir mer tillgänglig för allmänheten med 
denna förändring. 

h. Eventuellt förorenad mark på marinan saneras. Det finns inga skäl att tro att 
miljöpåverkan på vattenlivet ökar på grund av denna utbyggnad, snarare tvärtom. 
Området blir dessutom uppsnyggat. 
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i. De för många grannar besvärande hushöjderna är sänkta. 

j. Bostäder behövs. 

k. Förändringarna blir kostnadsfria för kommunen.” 

 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Centerpartiet anser att projekten Morningside Marina och Österleden ska utgå ur 
kommunens samlade exploateringsredovisning. Detta av både ekonomiska och 
miljömässiga skäl. 
 
Morningside Marina är inte genomtänkt. Det blir ett bullerstört område då Saltsjöbanan 
passerar alldeles nära. Det kommer att resas krav på dyra bulleråtgärder eller sänkt hastighet 
för tågen. Många boende i Saltsjö-Duvnäs har med rätta kritiserat byggplanerna, då flera av 
de nya husen på andra sidan Duvnäsviken planeras bli rätt höga med 5-6 våningar. 
Dessutom hotar Morningside att medföra ett exploateringsunderskott för kommunen.  
 
Österleden är ett gammaldags motorvägsprojekt under Henriksdal, Saltsjön, Djurgården 
och Gärdet. Det är mycket dyrt och går knappast att räkna hem miljömässigt då det driver 
fram ökad vägtrafik för att notan ska kunna betalas. Dessutom är det tveksamt om 
motorleden kan byggas i enlighet med lagen om nationalstadsparken.  
 
Ytterligare ett objekt i exploateringsredovisningen, Kvarnholmsförbindelsen, är under 
utbyggnad just nu. Centerpartiet var emot att bron skulle byggas och tyckte att 
utbyggnadsnivån på Kvarnholmen borde ha lagts på en lägre nivå så att bron inte hade 
behövts. Då hade också Ryssbergens blivande naturreservat kunnat bli större till ytan.” 
 
- - - -   
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§ 58 Dnr KFKS 2004/644-214 

Detaljplan för del av fastigheten Bo 1:608 m fl i 
Boo/Lännersta, verksamhetsområde Prästkragens väg 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärendet 
Planområdet utgör en del i anslutning till ett befintligt verksamhetsområde. Detaljplanen 
möjliggör bebyggelse för småindustri- kontors- eller handelsändamål. Bebyggelsen kan bli 
ca tre våningar och ska sammanbyggas för att ge en bullerdämpande effekt. En 
förutsättning är att befintlig gång- och cykelväg flyttas norrut med slänt mot Värmdöleden. 
Gångväg/stig från Rävgrytesstigen ges en delvis ny sträckning och ansluter till vändplan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars2014 § 39 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 340 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 december 2013 
Detaljplaneförslaget omfattar: 
• Detaljplanekarta med planbestämmelser 
• Denna planbeskrivning 
• Fastighetsförteckning 
• Miljöredovisning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars2014 § 39 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 340 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Kaj Nyman, Jan-Eric 
Jansson, Kerstin Nöre Söderbaum och Stefan Saläng, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 59 Dnr KFKS 2003/212-214 

Detaljplan för sydöstra Kummelnäs (område G) i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärende 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en förbättring av de sanitära förhållandena i 
området genom en utbyggnad av kommunalt vatten och spillvatten samt att ge större 
byggrätter till befintliga bostadsfastigheter. Områdets karaktär och rådande 
bebyggelsemönster med gles bebyggelse ska bevaras och befintlig fastighetsindelning ska 
behållas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 40 
Planenhetens kompletterande tjänsteskrivelse den 30 januari 2014 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 januari 2014 § 2 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 januari 2014 
• Komplettering av samrådsredogörelse och utlåtande  
• Utlåtande  
• Planbeskrivning  
• Genomförandebeskrivning  
• Miljöredovisning  
• Detaljplan, 2 blad  

Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där mer information om ärendet finns: 
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/sydostra_kummelnas/Sidor/def
ault.aspx   

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 40 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 januari 2014 § 2 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget med uppdatering av de 
ekonomiska faktorerna och hemställer hos kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/sydostra_kummelnas/Sidor/default.aspx
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/sydostra_kummelnas/Sidor/default.aspx
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med Stefan Saläng, Mats Gerdau, Kaj Nyman och Lars 
Örback, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Christina Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är välkommet att denna del av Kummelnäs nu får vatten och avlopp indraget. Tyvärr 
har det dragit ut alldeles för lång tid. Socialdemokraternas inställning var att gå med på ett 
enkelt planförfarande eftersom det – enligt majoritetens utfästelser – skulle innebära en 
snabbare process för att komma till rätta med den allvarliga hygieniska situationen i 
området. Så blev det alltså inte. Med facit i hand kan vi konstatera att det hade varit bättre 
att genomföra planeringen med kommunalt huvudmannaskap, som är det normala i 
områden av Kummelnäs och Vikingshills karaktär. Det hade också givit en mer hållbar 
planering där man hade kunna tillgodose fler behov än att bara lösa vatten- och 
avloppsproblemen och behovet av utökade byggrätter.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet motsätter sig att förnyelseområden i Nacka planeras med enskilt 
huvudmannaskap för vägar. Det är en av orsaker till också varför vi motsatt oss modellen 
med kortsiktig planering enbart för att bygga ut VA och ge möjligheter till större byggrätter. 
Planeringen innebär ändå att man låser sig inför framtiden vad gäller hur området kan 
disponeras.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Syftet med planen är att förbättra miljö och hälsa genom att bygga ut vatten och avlopp 
samt ge större byggrätter till befintliga fastigheter. Vi tycker att det är angeläget att 
åstadkomma detta. Att det blir fortsatt enskild väg inom området beror på att en majoritet 
av fastighetsägarna vill ha det så, och vi tycker att det är rimligt att lyssna på vad den 
majoriteten tycker. Vi ser också fördelar i förslaget med att områdets karaktär bevaras och 
inte hårdexploateras.   
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Vi noterar att Nackalistan ville avslå planen. Konsekvensen av detta är att miljön inte 
förbättras, att inga nya byggrätter kan skapas och VA inte kan dras in.” 
 
- - - - - 
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§ 60 Dnr KFKS 2014/41-251 

Optionsavtal studentbostäder Alphyddan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagna optionsavtal med 
respektive SBC Bo AB och Hyr Rätt i Stockholm Hyris AB.  
 

Ärende 
Optionsavtalen syftar till att binda parterna till projektet och reglera de förutsättningar som 
gäller för projektet med studentbostäder i Alphyddan, med tyngd på de ekonomiska 
frågorna. Ett markanvisningsavtal med ska upprättas och antas samtidigt som detaljplan 
över området, där frågorna regleras mer i detalj. Tomträttsavtalet utgör bilaga till 
markanvisningsavtalet, men antas efter att detaljplanen har vunnit laga kraft.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 42 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 januari 2014, rev 21 februari 2014  
Bilaga 1 - Optionsavtal Hyris AB och Nacka kommun med bilagor 
Bilaga 2 - Optionsavtal SBC Bo AB och Nacka kommun med bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 42 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagna optionsavtal med 
respektive SBC Bo AB och Hyr Rätt i Stockholm Hyris AB.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
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 17 mars 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Vi behöver fler studentbostäder. I detta projekt planeras för 240 stycken, vilket vi är glada 
över. Det är värt att notera att kommunen/skattebetalarna står för stora kostnader för att 
dessa studentbostäder ska komma till stånd och få rimliga hyror. I det fortsatta planarbetet 
är det viktigt att man hittar en lösning på parkeringsbekymren i området och att 
grönområden värnas.”   
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 61 Dnr KFKS 2013/673-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet 
Fågelhöjden delområde 2, Saltsjöbaden 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 26:546, 
26:563, 26:564, 26:565, 26:592 till 25 500 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 juni 
2015. 
 

Ärendet 
Omregleringstidpunkten är 1 juni 2015 och den nuvarande avgälden är 16 000 kr/år och 
fastighet. Den nya avgälden, utifrån de under 2009-2013 beslutade avgäldsnivåerna för 
liknande radhusområden, blir 25 500 kr/år och fastighet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 43 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 28 januari 2014 
Bilaga 1 Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 43 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 26:546, 
26:563, 26:564, 26:565, 26:592 till 25 500 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 juni 
2015. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att uppdra markchefen att för kommunens 
räkning underteckna avtalen om omreglering av tomträttsavgäld. 
 

Yrkanden 
Hans Peters yrkade, med instämmande av Johan Kjellman och Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars Örback yrkade att tomträttsavgälden skulle höjas med 15 procent i stället för enligt 
kommunstyrelsens förslag.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Med avslag på Lars Örbacks yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Tomträttsinstitutet tillkom i början av 1900-talet av sociala skäl. Detta gäller knappast 
längre och det är Centerpartiets uppfattning att tomträttssystemet bör avvecklas så snart 
som möjligt. Det enda rimliga är att kommunen sänker priset på tomterna så att de som har 
sina hus på dem tycker att priset blir attraktivt. I dagsläget är det 50% av taxteringsvärdet 
som gäller som pris. Och det är uppenbarligen för högt då det är få som friköper. Sänker 
man priset och man löper sin tomt så slipper man också obehagliga avgäldshöjningar som 
alltid kommer när det är dags för omreglering.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Lagen gällande tomträttsavgälder från 1907 är föråldrad, på den tiden hade pengar ett 
reellt värde. Det hade varit mycket bättre om vi idag tilläts skriva indexreglerade avtal, för 
att slippa stora höjningar men, det tillåts inte enligt lagen vi är tvingade att följa. Ett annat 
problem är att banker när de lånar ut pengar idag inte gör större åtskillnad mellan tomträtt 
och friköpt tomt. Om bostäder på tomträtter i större utsträckning skulle värderas lägre än 
de på friköpta tomter skulle det leda till lägre priser på fastigheter med tomträtt och en 
större prisvariation på bostadsmarknaden. Som bostads- och lånemarknaden ser ut idag är 
det tveksamt om tomträtten för småhus fyller någon vettig funktion. Dessutom kan det 
ifrågasättas om inte höjningen är för stor. 
Om avgälden hade ökat med KPI varje år skulle den i år snarare ligga på 18500 kr men här 
väljer man att istället gå på marktaxeringsvärdena som ökat mer än KPI. 59,4 % (16000 till 
25500) ökning istället för 13,1 %. Höjningen är mer än vad löner och pensioner har 
utvecklats under samma period. Det känns lite som om Alliansen höjer avgälderna mer än 
vad som är befogat för att ”tvinga” folk att köpa loss sina tomter. Miljöpartiet anser det 
inte befogat att avgäldshöjningar överstiger löne- och pensionsutvecklingen för samma 
period.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”En höjning av tomträttsavgälden på 60 % är inte försvarbar då index under den tid som 
förflutit bara innebär en uppräkning på 15%. Vänsterpartiet yrkade på denna lägre siffra 
och misstänker att den höga höjningen förutom att slippa höja skatten och gömma ökade 
kostnader i avgifter även är ett försök att få folk att friköpa sina tomter.” 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 62 Dnr KFKS 2013/701-518 

Taxa för upplåtelse av offentlig plats  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen taxa (tjänsteskrivelsens bilaga 1) för upplåtelse av 
offentlig plats att gälla från 1 april 2014 och att tidigare torghandelstaxa (tjänsteskrivelsens 
bilaga 2) upphör vid samma tid.  
 
Taxan ska gälla för alla upplåtelser som sker eller belöper på tid efter att taxan trätt i kraft 
och oavsett om ansökan inkommit och prövats dessförinnan. 
 

Ärendet 
Beslutet innebär att kommunfullmäktige nu har antagit en taxa för upplåtelse av offentlig 
plats, som kommunen äger. Beslut om upplåtelse av offentlig plats fattas av 
polismyndigheten. Kommunen ska yttra sig och har vetorätt om den tycker att en 
upplåtelse är olämplig. De som får tillstånd av polismyndigheten kommer att betala en 
avgift för nyttjandet av själva platsen till kommunen. Ideell verksamhet är dock 
undantagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 44 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2014 
Tekniska nämnden den 17 december 2013 § 236 
Bilaga 1 Förslag till taxa 
Bilaga 2 Tidigare torghandelstaxa 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 44 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta föreslagen taxa (tjänsteskrivelsens 
bilaga 1) för upplåtelse av offentlig plats att gälla från 1 april 2014 och att tidigare torg-
handelstaxa (tjänsteskrivelsens bilaga 2) upphör vid samma tid.  
Taxan ska gälla för alla upplåtelser som sker eller belöper på tid efter att taxan trätt i kraft 
och oavsett om ansökan inkommit och prövats dessförinnan. 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i tekniska nämnden den 17 december 2013 § 236 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att anta föreslagen taxa (tjänsteskrivelsens 
bilaga 1) för upplåtelse av offentlig plats att gälla från 1 april 2014 och att tidigare 
torghandelstaxa (tjänsteskrivelsens bilaga 2) skulle upphöra vid samma tid.  
Taxan ska gälla för alla upplåtelser som sker eller belöper på tid efter att taxan trätt i kraft 
och oavsett om ansökan inkommit och prövats dessförinnan. 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gunnel Nyman Gräff yrkade att ärendet skulle återremitteras i syfte att hitta en modell som 
bättre avspeglar kommunens verkliga kostnad och därmed kunna minska kostnaden för de 
så kallade jordgubbsplatserna. Johan Kjellman och Mikael Carlsson instämde i detta 
yrkande som förstahandsyrkande. 
 
Johan Kjellman yrkade i andra hand, med instämmande Mikael Carlsson bifall till 
kommunstyrelsens förslag med undantag för att taxan inte ska omfatta försäljning av 
jordgubbar och julgranar.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om återremiss och 
fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 
röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 15 röster för det. Kommunfullmäktige hade 
således beslutat avslå  Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 3 

 
Med avslag på Johan Kjellmans yrkande om att försäljning av jordgubbar och julgranar 
skulle undantas från taxan, beslutade kommunfullmäktige helt i enlighet med Gunilla 
Grudevall Steens yrkande. 
 

Reservationer 
Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande.  
 
”Vi reserverar oss mot beslutet och anser att förslaget borde återremitteras i syfte att hitta 
en modell som bättre avspeglar kommunens verkliga kostnad och därmed kunna minska 
kostnaden för de s.k. jordgubbsplatserna. 
Motivering: 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vi är givetvis tillfreds med att KF:s majoritet accepterat att inte ta ut någon avgift för 
tillfällig försäljning av ideell karaktär. Men i övrigt borde taxan ha omarbetats ytterligare 
innan KF tog ett beslut. 
Den föreslagna taxan 300 kr/dygn för bärförsäljning från ett bord kan kanske vara 
acceptabel för en period upp till en vecka, eftersom den då ger kostnadstäckning för 
kommunens hantering och fakturering. Men för en månads försäljningsaktivitet blir det 
9000 kr, och då anser vi att taxan blir orimlig. Beloppet är av samma storleksordning som 
månadshyran för en mindre lägenhet, men då får man också tak över huvudet, 
uppvärmning, rinnande vatten, kök, toa m.m. 
Att taxan inte bara är orimlig utan också inkonsekvent ser man vid en jämförelse mellan 
taxan för ett bords bärförsäljning och taxan för "byggetablering av tillfällig karaktär". Med 
den sistnämnda taxan blir kostnaden 1500 kronor/månad för 30 kvadratmeter jämfört med 
9000 kr/månad enligt ”jordgubbstaxan”. Beloppet 1500 kr/månad ligger också närmare de 
kostnader som kommunen har, eftersom de i huvudsak består av hanteringskostnader i de 
fall marken saknar ett alternativutnyttjandevärde.  
Enligt vår uppfattning finns det ingen anledning att missgynna icke-ideell verksamhet 
genom att ha en för hög, icke-kostnadsriktig taxa. Redan den nu beslutade taxan för 
"byggetablering av tillfällig karaktär" kommer med sina 50 kr/kvm och månad – om det 
räknas som en 5%-ig räntekostnad – att motsvara ett markpris i storleksordningen 10000 
kronor per kvadratmeter. Med ”jordgubbstaxan” motsvarar det ett markpris uppåt 30000 
kr/kvm eller mer. 
Vi socialdemokrater tycker inte att kommunen onödigtvis ska motverka 
småföretagarverksamhet. Vi är förvånade att alliansmajoriteten anser så. Vi vill istället värna 
engagemang av denna karaktär. Nu är risken att det inte blir någon jordgubbsförsäljning 
alls på många platser.” 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 63 Dnr KFKS 2013/821-040 

Kommunal borgen för Idunskolan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till tio 
miljoner kronor med maximalt tio års amortering för lån som Idunskolan Nacka Värmdö 
Waldorfskola upptar. Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten (Nacka, Kil 1:48 och 
Velamsund 1:1). Bolaget ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis 
saldot på banklånet till kommunen. Uteblir sådan redovisning upphör borgensåtagandet. 
 

Ärendet 
Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola har inkommit med en ansökan om kommunal 
borgen på 10 miljoner kronor. Skolan avser att göra en utbyggnad av skolan med en helt ny 
byggnad.  
 
Idunskolan är en av få skolor i Nacka som bedriver pedagogisk verksamhet med 
waldorfinriktning. Verksamheten har idag 68 förskoleelever och 106 barn i årskurserna ett 
till nio. Verksamheten har de senaste åren vuxit och skolan behöver nu anpassa och bygga 
ut sina lokaler för att kunna ta emot fler elever.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 45 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 februari 2014 
Ansökan kommunal borgen 
Likviditetsbudget 
Strategisk plan 
Offert Moelven 
Försäkringsbrev 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 45 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till tio 
miljoner kronor med maximalt tio års amortering för lån som Idunskolan Nacka Värmdö 
Waldorfskola upptar. Idunskolan Nacka Värmdö Waldorfskola ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten (Nacka, Kil 1:48 och 
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Velamsund 1:1). Bolaget ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis 
saldot på banklånet till kommunen. Uteblir sådan redovisning upphör borgensåtagandet. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 64 Dnr KFKS 2013/574-459 

Grön skatteväxling inom avfallstaxan 
Motion den 23 september 2013 av Sidney Holm (MP) och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen är färdigbehandlad med hänvisning till att 
avfallstaxan redan innehåller påtagliga, styrande inslag mot ökat miljövänligt beteende samt 
att ett slopande av grundavgiften leder till svåröverblickbara konsekvenser för 
avfallsverkets ekonomi. 
 

Ärendet 
Avfallstaxan ska vara miljöstyrande, helt enligt intentionen i motionen. Vid varje revision 
av avfallstaxan tas fortsatta steg i den riktningen. I gällande taxa är det betydligt dyrare att 
fylla ett stort kärl varje vecka än ett litet kärl. Systemet med behovstömning gör dock att 
även abonnenter av stora kärl kan vara bra på att återvinna, de drar ut kärlet endast vid 
behov. Att arbeta med enbart ekonomiska incitament är inte ensamt en väg till förändrat 
beteende. Kunden behöver både veta, vilja och kunna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 46 
Tekniska nämnden den 21 januari 2014 § 7 
VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 13 januari 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 46 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen är 
färdigbehandlad med hänvisning till att avfallstaxan redan innehåller påtagliga, styrande 
inslag mot ökat miljövänligt beteende samt att ett slopande av grundavgiften leder till 
svåröverblickbara konsekvenser för avfallsverkets ekonomi. 

Beslut i tekniska nämnden den 21 januari 2014 § 7 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen är färdigbehandlad 
med hänvisning till att avfallstaxan redan innehåller påtagliga, styrande inslag mot ökat 
miljövänligt beteende samt att ett slopande av grundavgiften leder till svåröverblickbara 
konsekvenser för avfallsverkets ekonomi. 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Eva Närvä Eickenrodt, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Per Chrisander yrkade, med instämmande av Lars Örback, Sidney Holm, bifall till förslagen 
i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Per Chrisanders yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Gunilla Grudevall Steens yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i motionens intentioner. VI har tidigare, med liknande 
motiveringar, föreslagit vikttaxa för avfall just som incitament för minskad avfallsmängd.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är uppenbart att vi behöver bli bättre på återvinning, i alla fall om vi har högre 
ambitioner än att vara sämst i klassen. Jag förstår resonemanget om att konsekvenserna av 
en helt slopad grundavgift kan vara svåra att överblicka men motionen öppnar ju även för 
en gradvis sänkning av grundavgiften. 
Samma dag som motionen ansågs ”färdigbehandlad” av kommunstyrelsens arbetsutskott 
gick det att läsa följande i Nacka Värmdöposten ”Nacka är sämst i länet på återvinning. 
Bara 19 procent av allt insamlat avfall återanvänds, resten skickas till förbränning”.  Trots 
detta tycker Alliansen att kommunen gör tillräckligt och att avfallstaxan redan innehåller 
påtagliga, styrande inslag mot ökat miljövänligt beteende. Miljöpartiet håller inte med utan 
anser att mer behöver göras.  
Efter att ha tagit del av tjänsteskrivelsen förstår jag dock att en helt slopad grundavgift 
kanske inte är det bästa förslaget. Men någon form av omfördelning mellan rörlig och fast 
avgift samt ett ekonomiskt incitament för att byta till en mindre soptunna, skulle definitivt 
både uppmärksamma folk på nödvändigheten av att öka avfallsåtervinningen och även 
bidra till att öka densamma.” 
- - - - - 
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§ 65 Dnr KFKS 2013/404-519 

Säkra skolvägar 
Motion den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen ser över samtliga skolvägar och omedelbart åtgärdar 
de brister som upptäcks.  
 
Förslaget har beretts av både tekniska nämnden och utbildningsnämnden. Ansvaret för 
skolvägar ligger inom tekniska nämndens ansvar. Båda nämnderna uttrycker att det finns 
vissa trafikproblem vid skolor, inte minst på grund av skjutsande föräldrar. Tekniska 
nämnden, genom trafikenheten, arbetar årligen med säkra skolvägarfrågor på flera olika 
sätt. En inventering av skolområdena har skett 2009 med efterföljande investeringar i 
åtgärder för att förbättra skolvägarna. Vidare arbetar trafikenheten årligen med säkra 
skolvägarprojekt där både beteendepåverkande och fysiska åtgärder genomförs på skolor 
som vill förbättra sin trafikmiljö. En djupare studie har genomförts i Älta där huvudvägarna 
inventerades eftersom det inte endast går att avskilja skolornas närområde som skolvägar.  
 
Kommunfullmäktige konstaterar att det finns en medvetenhet om de utmaningar som finns 
för att elever ska har en trygg skolväg samt att det finns ett aktivt och genomtänkt arbete 
för att driva arbetet med säkra skolvägar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 47 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
Motion  
Tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 206 
Utbildningsnämnden 6 november 2013 § 61 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 47 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 22 oktober 2013 § 206 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige notera att det som föreslås i motionen i 
huvudsak redan pågår. Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är 
färdigbehandlad. 

Beslut i utbildningsnämnden den 6 november 2013 § 61 
Tekniska nämnden yttrade sig över motionen i tjänsteskrivelse daterad den 8 oktober och 
fann då att det arbete som motionärerna föreslog redan pågår och att motionärernas förslag 
redan var tillgodosett. Utbildningsnämnden är positiv till att en genomgång av skolvägarna 
görs och anser att frågan är viktig men finner inte anledning att tillstyrka den mot bakgrund 
av tekniska nämndens yttrande.  Utbildningsnämnden föreslog därför kommunfullmäktige 
att avslå motionen. 
 

Yrkanden 
Camilla Carlberg yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff och Per Chrisander, 
bifall till förslagen i motionen. 
 
Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall Steens yrkande mot Camilla 
Carlbergs yrkande om projektet Österleden och fann att Gunilla Grudevall Steens yrkande 
hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för 
Gunilla Grudevall Steens yrkande och 14 röster för Camilla Carlbergs yrkande. 
Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Gunilla Grudevall Steens 
yrkande. Tre ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 4 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 66 Dnr KFKS 2013/816-811 

Badhus i Orminge 
Motion ”Badhus i Boo” den 28 maj 2007 av A Lepp, C Ståldal, M Rahimi och J Tekle 
(NL),  
Motion ”Förbättrad tillgänglighet i Nacka simhall och tidplan för simhall i Boo” den 14 
juni 2010 av J Wouters (-)  
Motion ”Simhall i Orminge” 14 juni 2010 av R Wasteson och A Johansson (V) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom motionerna hanteras inom ramen för 
det pågående programförslaget för Orminge samt inom ramen för de av kommunfullmäk-
tige, i beslut den 11 november 2013, § 250, avsatta investeringsmedlen för att kartlägga 
behovet av upprustning av och reinvesteringar i kommunens simhallar samt genomföra 
förstudie om ny simhall i Boo. 
 

Ärendet 
Nacka kommun har två simhallar, Nacka simhall och Näckenbadet. Med en ökande 
befolkning ökar behovet av simhallar i kommunen, både för allmänheten och för fritids- 
och idrottsföreningar. Kommunfullmäktige har avsatt investeringsmedel för kartläggning 
av behovet av simhallar samt en förstudie om simhall i Boo. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden har i det pågående programförslaget för Orminge inkluderat att 
utreda möjligheter till en simhall i området. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 48 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 januari 2014 
Motion ”Badhus i Boo” den 28 maj 2007 av A Lepp, C Ståldal, M Rahimi och J Tekle (NL)  
Motion ”Förbättrad tillgänglighet i Nacka simhall och tidplan för simhall i Boo” den 14 
juni 2010 av J Wouters (-)  
Motion ”Simhall i Orminge” 14 juni 2010 av R Wasteson och A Johansson (V) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 mars 2014 § 48 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom motionerna hanteras inom ramen för 
det pågående programförslaget för Orminge samt inom ramen för de av 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

kommunfullmäktige, i beslut den 11 november 2013, § 250, avsatta investeringsmedlen för 
att kartlägga behovet av upprustning av och reinvesteringar i kommunens simhallar samt 
genomföra förstudie om ny simhall i Boo. 

Yrkanden 
Johan Kjellman yrkade bifall till förslagen i motionen ”Badhus i Boo” från Ann Lepp, 
Christina Ståldal, Mansour Rahimi och Josef Tekle (NL)  
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Johan Kjellmans 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 15 
röster för Johan Kjellmans yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet 
med Cathrin Bergenstråhles yrkande. Tre ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

• Voteringslista 5 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman ingav följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är nog typiskt att en inlämnad motion hinner bli närmare sju år gammal innan den 
besvaras. Men så gäller det ju ”bara Boo”. Kommunens hantering av behovet av 
upprustning av Orminge centrum (i vilket ingår ett badhus i Boo) har varit mycket långsam 
och – törs man påstå – ointresserad. Inte ens när motionerna kommer upp till behandling 
får de ett tillfredsställande svar. Det är väl vackert så att man nu ska börja utreda badhuset i 
Boo. Hade vi fått styra hade badhuset seda länge varit på plats.” 
 
Lars Örback ingav följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har drivit den här frågan i över 30 år. Äntligen har den kommit så långt att 
badhus finns med i planerna för Orminge centrums omdaning. Från majoritetens sida 
verkar man inte intresserad av att bidra till byggandet av ett bad utan hoppas på privata 
initiativ. Det tror vi inte är tillräckligt. Därför vill vi att kommunen tar initiativ till att i egen 
regi bygga och driva ett bad. Erfarenheter från andra kommuner där kommunen på olika 
sätt delfinansierat drift av bad är inte så goda. T ex kan nämnas det i Rimbo i Norrtälje. 
Den långa tiden som gått sedan motionerna lades antyder majoritetens ljumma entusiasm 
för frågan.” 
 
- - - - -  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 67 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Beslut 
Inga anmälningar. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 Dnr KFKS 2014/275-759 

Nackas flyktingmottagande 
Motion den 17 mars 2014 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige att remittera den till kommunstyrelsen 
för beredning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 69 Dnr KFKS 2014/276-007 

Motion om revisionsrapport nr 6/2013 
Motion den 17 mars 2014 av Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 Dnr KFKS 2014/277-315 

SL-kort för att nyttja bilparkering 
Interpellation den 17 mars 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till tekniska nämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
  



 49  
 17 mars 2014 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 71 Dnr KFKS 2014/278-007 

Interpellation om revisionsrapport nr 6/2013 
Interpellation den 17 mars 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till tekniska nämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 72 Dnr KFKS 2013/823-712 

Barngruppernas storlek i förskolan 
Interpellation den 16 december 2013 av Camilla Carlberg (V) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 3 februari 2014 § 47 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 73 Dnr KFKS 2014/92-409 

Earth Hour 2014 
Interpellation den 3 februari 2014 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 74 Dnr KFKS 2014/107-425
  

Bullerskydd i Nacka 
Interpellation den 3 februari 2014 av Johan Kjellman (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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